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ELIBERAREA 
PE CARE O DĂ 

IERTAREA



Pastorul, învățătorul și autorul Dr. Adrian 

Rogers a făcut cunoscută dragostea 

lui Isus Hristos oamenilor din lumea 

întreagă și a infl uențat nenumărate vieți 

prezentând adevărul biblic profund cu 

o așa simplitate încât un copil de 5 ani 

îl poate înțelege și totuși continuând să 

vorbească inimii unui adult de 50 de ani.

Dragostea de Mare Preț (Love Worth Finding) 

a luat fi ință în 1987 ca lucrarea de misiune 

prin radio și televiziune a Dr. Adrian Rogers 

și rămâne sursa exclusivă de transmitere a 

tuturor învățăturilor lui astăzi. Conectându-i 

pe alții cu înțelepciunea lui biblică, simplu 

rostită și neschimbătoare, prin resurse precum 

cărți, materiale video și înregistrări audio, 

conținut digital și alte mijloace media, căutăm 

nu doar să le oferim speranța lui Isus celor 

care nu sunt creștini, ci și să-i încurajăm și să-i 

consolidăm în credință pe creștinii practicanți.

https://ROMANA.lwf.org/
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Această broșură conține mesajul pastorului 
Adrian Rogers Eliberarea Pe Care O Dă 

Iertarea (#1694), disponibil în limba engleză 
online accesând linkul de mai jos:

lwf.org /p rodu c t s / f re edom-o f- fo rg i vene s s -book l e t - k 1 26

lwf.org /p rodu c t s / t h e - s c hoo l - o f - p raye r- s e r i e s

Dumnezeu te poate folosi cu  
ceea ce ai, acolo unde ești. Și El îți 

va purta de grijă fiecărei nevoi.

D R .  A D R I A N  R O G E R S

ADEVĂRUL CE MERITĂ ÎMPĂRTĂȘIT

Împlinind ultimele cuvinte pe care ni le-a 
lăsat ca învățătură Domnul Isus în Matei 

28:19, colecțiile Adevărul ce Merită Împărtășit 
ale organizației Dragostea de Mare Preț 
sunt destinate pentru a fi folosite atât în 

creșterea ta personală cât și, mai important, în 
misiunea ta de a ”merge și a face ucenici...”

https://www.lwf.org/products/freedom-of-forgiveness-booklet-k126
https://www.lwf.org/products/the-school-of-prayer-series
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Eliberarea pe care 
o dă iertarea

Un mare evanghelist a spus cândva: ”Există un păcat 
care le dă creștinilor bătăi de cap și care împiedică 
puterea lui Dumnezeu în viața lor mai mult decât 
oricare altul. Acel păcat este neiertarea”. Sunt de 
acord!

Când Isus i-a învățat pe ucenici cum să se 
roage, El a spus: ”Și ne iartă nouă greșelile noastre, 
precum și noi iertăm greșiților noștri” (Matei 6:12).

În mijlocul rugăciunii domnești, Isus ne-a 
învățat principii valoroase ale iertării. ”Cereți-I lui 
Dumnezeu să vă ierte păcatele”, a spus El, ”și apoi 
extindeți aceeași îndurare tuturor celor care au 
păcătuit împotriva voastră.”

Apoi în Matei 6:14, Isus a promis: ”Dacă iertați 
oamenilor greșelile lor, și Tatăl vostru cel ceresc 
vă va ierta greșelile voastre”.
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Puterea iertării

IERTAREA ÎI ELIBEREAZĂ PE OAMENI

Oridecâteori ierți pe cineva care te-a rănit, 
eliberezi un prizonier. Iar acel prizonier ești tu!

Există doi mari dușmani ai sufletului care 
înlănțuie oamenii. Unul este vina, iar celălalt este 
amărăciunea. Din cauza vinei și a amărăciunii, 
atât de mulți oameni din lumea aceasta sunt pur 
și simplu trântiți la pământ din punct de vedere 
spiritual, psihologic și fizic. Sunt încarcerați de ele.

Dar Isus ne arată cum să biruim vinovăția și 
amărăciunea. ”Ne iartă greșelile (datoriile, n.tr.) 
(eliberarea de vinovăție), ”precum și noi iertăm 
greșiților (datornicilor, n.tr.) noștri” (îndepărtarea 
amărăciunii). Când suntem iertați, suntem eliberați 
din închisoarea vinovăției. Și când îi iertăm pe alții, 
suntem izbăviți din temnița amărăciunii.

Oridecâteori ierți pe cineva care 
te-a rănit, eliberezi un prizonier. 

Iar acel prizonier ești tu!
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Există puține alte lucruri care vor face mai 
mult rău trupului și sufletului decât îngăduința 
noastră de a ne lăsa pradă vinovăției și amărăciunii. 
De aceea, unul dintre cele mai mărețe daruri ale lui 
Dumnezeu pentru noi este iertarea. 

IERTAREA ANULEAZĂ O DATORIE

Gândiți-vă ce adevăr imens este acesta. Păcatele 
noastre ne-au îndatorat față de Dumnezeu. Am fost 
creați să-L iubim și să Îl slujim, dar noi nu o facem. 
Drept urmare, suntem aduși la tribunalul cerului și 
condamnați pentru pagube pe care niciodată nu le 
putem plăti. 

Suntem condamnați pentru eternitate în 
închisoarea datornicilor, și singura modalitate prin 
care putem fi eliberați este să fim iertați. Aleluia!  
Suntem eliberați! ”Deci, dacă Fiul vă face slobozi, 
veţi fi cu adevărat slobozi” (Ioan 8:36).

Odată cu eliberarea, vine responsabilitatea. Și 
noi, la rândul nostru, trebuie să iertăm.

Atunci când iert pe cineva, eu anulez datoria 
acelei persoane față de mine. Cuvântul a ierta 
înseamnă ”a purta povara”. Dacă te iert, eu port 
povara datoriei tale. De exemplu, dacă îmi datorezi 
1000 de dolari și nu poți plăti, eu pot spune:”Ei 
bine, atunci, îți iert datoria”. Acest act al iertării mă 
va costa pe mine 1000 de dolari.

Este foarte scump să ierți. Nu uita, eliberarea 
poate fi gratis pentru tine și pentru mine, dar L-a 
costat pe Domnul Isus totul. 
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IERTAREA ESTE UN ACT DE ÎNDURARE

Efeseni 1:7 spune: ”În El avem răscumpărarea, prin 
sângele Lui, iertarea păcatelor, după bogăţiile 
harului Său”.

Domnul Isus a plătit pentru iertarea mea din 
bogățiile harului Său. Acesta este motivul pentru 
care definim harul drept ”Bogățiile lui Dumnezeu 
pe cheltuiala lui Hristos” ( n.tr. în lb. engleză GRACE 
este acronimul pentru această definiție)

Dumnezeu nu trece cu vederea păcatele 
noastre. Din contră, El personal a plătit datoria 
noastră la cruce, prin persoana Domnului Isus 
Hristos. Iertarea nu trece niciodată cu vederea 
păcatul; pur și simplu plătește datoria pe care 
celălalt nu o poate plăti.

Așa cum ne iartă Dumnezeu, și noi trebuie să 
iertăm pe alții. Dacă nu iertăm pe cineva după ce am 
fost iertați, blocăm canalul iertării lui Dumnezeu în 
viețile noastre, iar acesta rămâne blocat până ne 
pocăim. 
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Patru argumente care 
ne motivează să iertăm

Deoarece jignirile sunt întotdeauna personale și 
adesea pătrund foarte adânc, uneori nu pare să 
fie suficient să ni se spună că trebuie să iertăm. 
Simțul nostru firesc de dreptate strigă: ”De ce ar 
trebui să iert?” Mândria noastră rănită cere să fie 
răzbunată și un duh de autoîndreptățire poate să 
pună stăpânire pe sufletul nostru. 

Dar indiferent cine ne-a greșit- mamă, tată, 
soț, soție, frate, soră, șef, angajat, pastor, vecin 
sau prieten- trebuie să iertăm. Indiferent ce ne-a 
făcut acea persoană nouă sau cuiva pe care iubim, 
trebuie să iertăm.

Iată cel puțin patru motive bune pentru a lăsa 
trecutul să fie trecut. 

PENTRU A ARĂTA HARUL LUI DUMNEZEU

Ar trebui să iertăm pentru că Dumnezeu ne-a iertat 
de bunăvoie. ”Dimpotrivă, fiţi buni unii cu alţii, 
miloşi şi iertaţi-vă unul pe altul, cum v-a iertat şi 
Dumnezeu pe voi în Hristos” (Efeseni 4:32).

Dumnezeu ne-a arătat har și, prin urmare, 
trebuie să ne arătăm har unul altuia. 

Cu mulți ani în urmă, evanghelistul Sam Jones 
a spus: ”Mi-a fost foarte greu să-i iert pe oameni, 
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până când m-am hotărât că nu mă voi certa cu 
nimeni decât atunci când se va purta cu mine mai 
rău decât m-am purtat eu cu Isus. ”

Prietene, noi L-am crucificat pe Domnul Isus 
Hristos! Trebuie să ne arătăm har unul altuia!

PENTRU A FI ELIBERAȚI DE VINĂ

Când nu iertăm, purtăm vina!
De exemplu, te-ai gândit vreodată cât de 

periculos este să te rogi Rugăciunea Domnească? 
Îi cerem de fapt să ne ierte exact în același mod în 
care îi iertăm noi pe ceilalți. Dacă nu iertăm, atunci 
îi cerem lui Dumnezeu să se poarte în același fel 
cu noi.

”Ei bine”, ar putea spune cineva, ”O iert, dar 
niciodată nu vreau să mai am de-a face cu ea.” 

Atunci Dumnezeu spune: ”În regulă, te iert și 
eu, dar nici eu nu mai vreau să am de-a face cu 
tine”.

Sau spunem: ”Iert, dar nu pot uita”.
Așa că Dumnezeu spune: ”În regulă, te iert, dar 

nu voi uita ce Mi-ai făcut”.
Nu funcționează, nu-i așa? Neiertarea noastră 

față de alții împiedică iertarea lui Dumnezeu față 
de noi. Cu alte cuvinte, un spirit neiertător este de 
neiertat înaintea lui Dumnezeu. Omul care nu iartă 
distruge chiar podul peste care el însuși trebuie să 
treacă.

PENTRU A EVITA DUREREA

Al treilea motiv care ne constrânge să iertăm este 
acela de a evita durerea și suferința personală. Un 
duh neiertător ne păstrează în robie. 



7

Când simțul nostru firesc de dreptate strigă: 
” Nu-l las eu să scape așa ușor! Îl țin eu agățat în 
cârligul meu”, atunci și noi suntem agățați împreună 
cu el prin neiertarea noastră.

Sau cineva ar putea spune: ”Mă voi răzbuna. 
Apoi voi ierta”. Dar nu este așa. Când ne răzbunăm, 
coborâm acolo unde este cel ce jignește; atunci 
când iertăm, îl ridicăm pe ofensator acolo unde 
suntem noi.

Mai mult, când refuzăm să iertăm și permitem 
amărăciunii să rămână, încet, dar sigur, se 
transformă în ură. Și știi ce-ți va cauza aceasta? 
Amărăciunea și ura sunt un acid în sistemul tău 
care îți va distruge interiorul. Este sinucidere lentă. 
Și creează o suferință de nedescris.

Omul care nu iartă distruge 
chiar podul peste care el 
însuși trebuie să treacă.

PENTRU A CÂȘTIGA UN PRIETEN

Când iertăm pe cineva care ne-a rănit, nu doar că 
ne eliberăm de resentimentul și amărăciunea care 
ne-ar distruge, dar câștigăm și un frate.

Isus a spus: ” Dacă fratele tău a păcătuit 
împotriva ta, du-te şi mustră-l între tine şi el 
singur. Dacă te ascultă, ai câştigat pe fratele tău” 
(Matei 18:15).

Din nou, Isus a învățat în Matei 5:24: ”… lasă-
ţi darul acolo, înaintea altarului, şi du-te întâi 
de împacă-te cu fratele tău; apoi vino de adu-ţi 
darul.” 
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Potrivit lui Isus, un frate este prețios- prea 
prețios pentru a fi pierdut!

Când frații și surorile eșuează în a-și oferi 
iertare unul altuia, ei își dezonorează tatăl. Când 
copiii mei nu se iubesc unul pe celălalt, eu sunt 
făcut de rușine. Iar atunci când frați și surori 
în Domnul păstrează jigniri și amărăciune unul 
împotriva altuia, aceasta e o dezonoare pentru 
Tatăl nostru din ceruri.

Mai mult de atât, îi descurajează pe sfinți. 
Puține lucruri rănesc Biserica mai repede decât un 
duh neiertător.

De asemenea, îi dezgustă pe cei pierduți. 
Oamenii nemântuiți sunt foarte abili să vadă 
atunci când există o fisură într-o familie, o fisură 
în biserică, o ruptură a părtășiei. Și mulți dintre 
ei nu sunt mântuiți tocmai din cauza păcatului 
din inimile și viețile noastre, păcatul spiritului de 
neiertare. ” Căci din pricina voastră este hulit 
Numele lui Dumnezeu între neamuri” (Romani 
2:24).

În cele din urmă, falimentul nostru în a ierta 
îl delectează pe cel rău. Lui Satan, mai mult decât 
oricui altcuiva, îi place să vadă un creștin înlănțuit 
de spiritul de neiertare. Psalmul 133: 1 spune: ” 
Iată ce plăcut şi ce dulce este să locuiască fraţii 
împreună!”

Iar Proverbe 6:19 ne avertizează că unul din cele 
șase lucruri pe care le urăște Dumnezeu este ”…cel 
ce stârneşte certuri între fraţi.” Isus s-a rugat:

Mă rog ca toţi să fie una, cum Tu , Tată, eşti 
în Mine şi Eu, în Tine, ca şi ei să fie una în 
Noi, pentru ca lumea să creadă că Tu M-ai 
trimis. Eu le-am dat slava pe care Mi-ai 
dat-o Tu, pentru ca ei să fie una, cum şi 
Noi suntem una –Eu în ei şi Tu în Mine –, 
pentru ca ei să fie în chip desăvârşit una, 
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ca să cunoască lumea că Tu M-ai trimis şi 
că i-ai iubit cum M-ai iubit pe Mine. (Ioan 
17:21-23)

Prin urmare, atunci când ne permitem să fim 
divizați de amărăciune și neiertare, noi declarăm 
înaintea lumii că Dumnezeu nu Și-a trimis Fiul 
și că nu Își iubește poporul așa cum Îl iubește pe 
Fiul Său. Iar aceasta, prietenul meu, nu este nimic 
altceva decât blasfemie.

”Dar cel care a păcătuit împotriva mea este 
un necredincios”, poate spune cineva, ”nu este un 
frate, nici o soră”. Atunci, cu atât mai mult ar trebui 
să ne fie milă de el, pentru că este orb și nu are 
parte de harul și puterea pe care noi le avem. Un 
necredincios este deja pierdut și se află pe calea 
către iad și nu are nevoie de un creștin care să îl 
împingă mai departe într-acolo.  El are nevoie de 
dragostea noastră.

Persoana pe care o iertăm, fie că este 
credincioasă sau nu, e mai mult decât o persoană 
care ne-a rănit. Este o persoană care are nevoie de 
noi. Harul înseamnă a oferi oamenilor ceea ce au 
nevoie, nu ceea ce merită. 

Harul înseamnă a oferi 
oamenilor ceea ce au 

nevoie, nu ceea ce merită.
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Trei cerințe costisitoare 
ale iertării

Permiteți-mi să repet. Iertarea este extrem de 
costisitoare. Când îl iertăm pe datornicul nostru, 
noi plătim. Dar, de vreme ce Isus a plătit cel mai 
mult, El este modelul nostru. 

IARTĂ CU GENEROZITATE

Isus a spus: ”…fără plată ați primit, fără plată să 
dați” (Matei 10:8b). Dar unii oameni iartă numai 
după ce s-au răzbunat. Au fost nedreptățiți și vor 
ca individul să știe acest lucru. Vor ca acesta să știe 
cât de mult i-a rănit.

Așa că îl critică, îl pedepsesc, îl ceartă și îl evită. 
Fac tot ce le stă în putință pentru ca acea persoană 
să se zbată ca un vierme în cenușă fierbinte. În cele 
din urmă, după ce s-au răcorit, ei spun: ”Te iert”. Iar 
persoana iertată ar putea spune: ”Nicio problemă, 
deja am plătit prețul”. 

A ierta cu generozitate presupune, de asemenea, 
a ierta repede. Dacă nu ne grăbim să iertăm, 
amărăciunea nu va întârzia să ne infecteze rănile 
și să facă totul mai dificil pentru a fi vindecate. 
Din nou, Isus dă exemplul în a ierta repede când, 
în mijlocul agoniei Lui pe cruce ” Isus zicea: Tată, 
iartă-i , căci nu ştiu ce fac!”(Luca 23:34a). Biblia 
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ne învață că trebuie să fim atât de nerăbdători să 
iertăm un frate sau o soră încât să îl/o căutăm. 

Mai devreme, am citit că Isus i-a spus celui 
ofensat să meargă, nu celui care greșise (vezi Matei 
18:15). Priviți la Matei 5:23-25 și veți vedea același 
principiu. Isus a spus:

Aşa că, dacă îţi aduci darul la altar şi acolo 
îţi aduci aminte că fratele tău are ceva 
împotriva ta, lasă-ţi darul acolo, înaintea 
altarului, şi du-te întâi de împacă-te cu 
fratele tău; apoi vino de adu-ţi darul. 
Caută de te împacă degrabă cu pârâşul 
tău, câtă vreme eşti cu el pe drum, ca 
nu cumva pârâşul să te dea pe mâna 
judecătorului, judecătorul să te dea pe 
mâna temnicerului şi să fii aruncat în 
temniţă. (italicele îmi aparțin).

Nu are nicio importanță că el este cel care a 
greșit. Dumnezeu spune că este responsabilitatea 
noastră să avem inițiativa. Nu este aceasta ceea ce 
a făcut Dumnezeu în Grădina Edenului? Adam și 
Eva au păcătuit împotriva lui Dumnezeu și Biblia 
spune: ”Dar Domnul Dumnezeu a chemat pe om şi 
i-a zis: Unde eşti?” (Geneza 3:9).

Biblia ne învață că trebuie 
să fim atât de nerăbdători 

să iertăm un frate sau o 
soră încât să îl/o căutăm.
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Aceea nu a fost vocea unui detectiv, ci vocea 
unei inimi frânte.

Adam era cel care greșise, dar Dumnezeu a 
venit la Adam- așa cum tatăl a alergat către fiul său 
în pilda fiului rătăcitor (citește întreaga istorisire în 
Luca 15:11-32).

Unul dintre cele mai mari obstacole în calea 
iertării este mândria. Când o persoană ne cere 
iertare, mândria spune: ”O, nu e nicio problemă. 
Totu-i în regulă. Nu contează”.

Aceea nu este iertare. Adevărul este că ofensa 
chiar a contat. Am fost răniți, dar nu vrem ca acea 
persoană să știe acest lucru.

Iertarea nu este o politețe sau o mărinimie. Nu 
înseamnă să faci pe grozavul, să iei totul cu ușurință 
sau să te prefaci că, în realitate, nu contează. 

Când venim înaintea lui Dumnezeu ca să 
fim iertați, El niciodată nu va spune: ”O, nu-ți fă 
probleme de asta.” Pe Dumnezeu nu Îl interesează 
scuzele noastre; El este interesat de dreptate 
și neprihănire. Păcatul chiar contează pentru 
Dumnezeu; pe El L-a costat viața prețioasă a 
Singurului Său Fiu. 

Poate exista mândrie și de partea noastră, 
a celor care am comis păcatul. Când mergem 
și spunem: ”Dacă ți-am greșit, îmi pare rău” nu 
este altceva decât mândrie. De ce? Pentru că ne 
începem scuzele cu ”dacă”.

În primul rând, dacă am ofensat pe cineva  
facem ceva greșit- fie că înțelegem sau nu acest 
lucru. Ideea este că cineva a fost rănit prin ceea ce 
am spus sau am făcut  și are nevoie să fie eliberat 
prin iertare. 
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IARTĂ DEFINITIV

Iertarea nu este o simplă uitare. Nu spune unei 
persoane care își cere iertare: ”E în regulă, uită 
de asta” Mai întâi de toate, el nu poate să uite în 
adevăratul sens al cuvântului și nici tu. Uitarea 
nu este mijlocul prin care iertăm, ci rezultatul 
acesteia. 

Dumnezeu spune: ”căci le voi ierta nelegiuirea 
şi nu-Mi voi mai aduce aminte de păcatul lor” 
(Ieremia 31:34c). Aceasta înseamnă că păcatul a fost 
iertat și nu va mai fi amintit vreodată.

Când Dumnezeu iartă, El uită. Aceasta nu 
înseamnă că Dumnezeu uită din punct de vedere 
intelectual. Dumnezeu nu poate învăța sau uita 
niciodată nimic. Dacă vreodată ar fi iertat în sensul 
că nu ar putea să-și mai aducă aminte, ar însemna 
că s-ar fi schimbat. Dar Dumnezeu nu Se poate 
schimba și în același timp să rămână atotștiutor.

Când Biblia spune că Dumnezeu ne iartă 
păcatele, aceasta înseamnă că El nu ni le mai ține 
în seamă. El nu ține dușmănie. Psalmul 103:8-12 
spune:

Domnul este îndurător şi milostiv, 
îndelung răbdător şi bogat în bunătate. 
El nu Se ceartă fără încetare şi nu 
ţine mânia pe vecie. Nu ne face după 
păcatele noastre, nu ne pedepseşte după 
fărădelegile noastre, ci, cât sunt de sus 
cerurile faţă de pământ, atât este de mare 
bunătatea Lui pentru cei ce se tem de El; 
cât de departe este răsăritul de apus, atât 
de mult depărtează El fărădelegile noastre 
de la noi.

Aceasta este mai mult decât o veste bună. Este 
o Veste extraordinară!
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Este costisitor să ierți generos, deplin și 
definitiv. Probabil cel mai mare test pentru a vedea 
dacă am iertat cu adevărat este dacă mai aducem 
din nou în discuție greșeala respectivă.

Să avem grijă să nu devenim asemenea 
omului de afaceri care își îndosariase totul cu 
meticulozitate în biroul său. Într-una din zile, 
secretara lui a venit și a spus: ”Domnule, trebuie să 
facem ordine în dosare. Sunt multe și trebuie să le 
scoatem și să le distrugem.”

”Cred că ai dreptate”, a spus el, ”Nu putem să 
continuăm să păstrăm totul. Da, fă ordine, dar mai 
întâi asigură-te că ai făcut o copie a fiecărui dosar.”

Nu asta facem și noi uneori? Spunem că ne vom 
curăța fișierele memoriei, dar, cumva, nu uităm cu 
adevărat în modul în care Dumnezeu vrea să uităm.

Când fratele nostru ne greșește din nou, 
scoatem o copie a listei de ”Greșeli trecute” și i le 
trântim cu entuziasm direct în față. Dar trebuie să 
iertăm definitiv.

Este costisitor să ierți generos, 
deplin și definitiv. Probabil cel 
mai mare test pentru a vedea 

dacă am iertat cu adevărat este 
dacă mai aducem din nou în 
discuție greșeala respectivă.
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IARTĂ DEPLIN

Iertarea este o monedă cu două fațete. Mai întâi, 
Dumnezeu face ceva pentru mine (îmi iartă 
păcatele). Apoi El face ceva prin mine (mă învață să 
îi iert pe alții, indiferent de cost).

Dacă ai iertat vreodată pe cineva care te-a 
rănit profund, știi cât de scumpă este iertarea. Cu 
cât este mai mare greșeala, cu atât este mai mare 
costul iertării.

Poți să-ți faci o mică idee despre cât de 
dezgustătoare sunt păcatele noastre pentru 
Dumnezeu dacă te gândești la Isus agonizând și 
sângerând pe acea cruce. 

Evrei 12:2 ne spune:

Să ne uităm ţintă la Căpetenia şi 
Desăvârşirea credinţei noastre, adică 
la Isus, care, pentru bucuria care-I era 
pusă înainte, a suferit crucea, a dispreţuit 
ruşinea şi şade la dreapta scaunului de 
domnie al lui Dumnezeu.

Iertarea noastră L-a costat pe Isus viața Sa. El a 
plătit prețul pentru păcatele lumii. A suferit crucea, 
disprețuind rușinea. De ce? ”Pentru bucuria care-I 
era pusă înainte.”

Dumnezeul întrupat a spus: ”Merită. Îmi voi 
vărsa sângele pentru bucuria de a-l vedea pe 
Adrian Rogers mântuit. Îmi voi vărsa sângele 
pentru bucuria de a-l vedea pe [introdu numele 
tău] mântuit/ă”.

Iertarea costă, dar merită prețul.
Poate spui: ”Bine, pastore, Acela a fost Isus, dar 

eu nu sunt El. Dacă l-ai fi cunoscut pe acel bărbat 
care mi-a violat fiica… dacă ai ști modul în care 
soțul meu a risipit tot ce aveam, iar acum umblă cu 
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o altă femeie… dacă ai ști ce mi-a făcut șeful meu… 
ai înțelege. Pur și simplu nu pot ierta”.

Ai dreptate. Nu poți. Dar Dumnezeu în tine 
poate. Isus a spus: ”… la oameni lucrul acesta este 
cu neputinţă, dar la Dumnezeu toate lucrurile 
sunt cu putinţă” (Matei 19:26, italicele îmi aparțin). 
Să-ți arăt cum. 

Astfel dar, preaiubiţilor, după cum 
totdeauna aţi fost ascultători, duceţi până 
la capăt mântuirea voastră, cu frică şi 
cutremur, nu numai când sunt eu de faţă, 
ci cu mult mai mult acum, în lipsa mea. 
Căci Dumnezeu este Acela care lucrează 
în voi şi vă dă, după plăcerea Lui, şi voinţa, 
şi înfăptuirea. (Filipeni 2:12-13)

Pavel nu a spus să lucrezi pentru mântuirea 
ta. El a spus să o duci până la capăt. De ce? ”Căci 
Dumnezeu este Acela care lucrează în voi și vă dă, 
după plăcerea Lui, și voința, și înfăptuirea”(v.13).

Dumnezeu Însuși face două lucruri în tine. El îți 
dă și dorința și Îți dă și puterea. Începe să duci până 
la capăt mântuirea spunând: ”Doamne, ajută-mă! 
Iubește Tu acea persoană prin mine!” Iar dragostea 
perfectă și supranaturală a lui Dumnezeu va începe 
să curgă. 

Alexander Pope, poetul englez al secolului al 
optsprezecelea, scria: 

”A greși este omenește, a ierta este 
dumnezeiește”. Micuțul lui proverb era adevărat 
și în acord cu ceea ce spune Dumnezeu. Trebuie 
să ne iertăm unul pe altul, așa cum Dumnezeu, de 
dragul lui Hristos, ne-a iertat.

Corrie ten Boom și familia ei au ascuns din 
calea naziștilor mai mulți evrei în Olanda în timpul 
Celui de-al Doilea Război Mondial. Ca urmare 



17

a acestui fapt, familia ei a fost arestată. Corrie și 
sora ei au fost duse într-o tabără de concentrare 
numită Ravensbrook unde au fost brutalizate de 
paznicii naziști. 

Acele tinere au fost dezbrăcate și duse la 
dușuri pentru a fi deparazitate în timp ce paznicii 
se holbau la ele- violându-le din priviri. 

Sora lui Corrie a murit la Ravensbrook. Dar 
Corrie a supraviețuit și și-a petrecut restul vieții ca 
un martor prețios pentru Hristos.

După război, Corrie le vorbea unor oameni 
despre iertare. La final, un bărbat s-a apropiat de 
ea, zâmbind. Cunoștea acea față. Niciodată nu ar 
fi putut-o uita. Aparținea celui mai crud, rău și 
obscen dintre gardienii naziști. Fața era aceeași, 
și totuși diferită, pentru că acum acest bărbat 
aparținea lui Isus. 

”Corrie”, a spus el, ”Vreau să mă ierți”. Apoi, și-a 
întins mâna.

”Am înghețat”, își amintea Corrie. ”Un tremor 
mi-a trecut prin corp, iar când l-am văzut pe acel 
om pe care îl cunoșteam ca fiind chiar oglinda 
răului, am știut că nu aveam puterea să-l iert, și 
nici nu voiam să-l iert”.

”Am respirat o rugăciune și am spus: ”O, 
Doamne, ajută-mă să iert”. Și ca un act de ascultare, 
mi-am întins mâna, iar când mâna lui a atins mâna 
mea, dragoste lichidă a început să curgă prin 
mine. Și am descoperit că harul lui Dumnezeu este 
suficient.”

Cum a făcut aceasta? A fost puterea lui Corrie? 
Bucuria ei că l-a văzut salvat? Nu. Era Dumnezeu, 
lucrând în ea și voința și înfăptuirea după buna 
plăcere a Lui. 
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ASPECTUL POCĂINȚEI

Aici se aduce în discuție un aspect important. În 
mod evident, fostul paznic nazist se pocăise de 
păcatele lui și își predase inima lui Hristos. Dar ce 
se întâmplă cu aceia care continuă să păcătuiască 
împotriva noastră? Când ei ne bârfesc, ne înșală și 
ne trădează, trebuie să îi iertăm?

Nu în același fel. Noi trebuie să le rezervăm 
iertarea. Să mă explic. Pentru a exista iertare, 
trebuie să fie pocăință. Dumnezeu nu te iartă pe 
tine sau pe mine fără pocăință. Nici noi nu putem 
ierta pe cineva fără pocăință. Luca 17:3-4 spune:

Luaţi seama la voi înşivă! Dacă fratele 
tău păcătuieşte împotriva ta, mustră-l ! 
Şi dacă-i pare rău, iartă-l! Şi chiar dacă 
păcătuieşte împotriva ta de şapte ori pe zi 
şi de şapte ori pe zi se întoarce la tine şi 
zice: ‘Îmi pare rău!’ să-l ierţi.”

Acel cuvânt ”mustră” nu înseamnă a-l dojeni. 
Înseamnă a-i spune că a greșit și dacă se pocăiește, 
iartă-l.

Dar dacă refuză să se pocăiască? Dacă el nu 
vede nicio nevoie de iertare, ce faci? Tu faci exact 
ce face Dumnezeu. Îi ierți în inima ta. Păstrezi 
iertarea pentru el.

Când Isus Hristos a murit pe cruce, El a murit 
pentru toți oamenii- atât pentru cei care se vor 
pocăi  cât și pentru cei care nu se vor pocăi. În 
inima lui Dumnezeu se găsește iertare pentru toți. 
Așa că, pentru fratele care nu se va pocăi și pentru 
sora care nu vede nevoia de iertare, tot trebuie să 
existe iertare păstrată în inima ta, gata ca ei s-o 
primească. 
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Putem avea un duh iertător 
față de alții doar după ce am 
primit mai întâi iertarea de la 

Dumnezeu prin sângele 
vărsat al lui Isus Hristos.
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Trei rezultate certe 
ale iertării

Primul rezultat al iertării este eliberarea. Vei elibera 
un prizonier și apoi vei realiza că acel prizonier 
ești tu! Vei scăpa din cârlig, te vei debarasa de 
povara neiertării și te vei goli de acidul coroziv al 
amărăciunii.

Dacă persoana care ți-a greșit primește 
iertarea din partea ta, atunci va fi împăcare. Un 
frate recâștigat este un lucru prețios. 

În cele din urmă, va fi trezire spirituală. Știi ce 
înseamnă trezire? Este mai mult decât a fi în regulă 
cu Dumnezeu. Trezirea înseamnă dărâmarea 
zidurilor și a fi în regulă unul cu altul.

Dar, prietene, putem avea un duh iertător față 
de alții doar după ce am primit mai întâi iertarea 
de la Dumnezeu prin sângele vărsat al lui Isus 
Hristos. Totul începe cu propria noastră pocăință 
și mântuire.

Îl cunoști pe Domnul Isus? Ai primit tu iertarea 
Lui pentru păcatele tale? Dacă nu, te încurajez să 
te rogi o rugăciune precum aceasta chiar acum:

Doamne Isuse, am păcătuit împotriva Ta. Și 
nu pot să-Ți plătesc ca să îndrept lucrurile. 
Singura mea speranță este că mă vei ierta 
și îmi vei anula datoria. Nu o merit și nici 
nu o pot câștiga. Te rog, iartă-mi păcatele. 
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Mulțumesc pentru că Ți-ai dat prețioasa 
viață pentru a mea. Acum vreau să-mi dau 
viața Ție. Vreau să trăiesc pentru Tine de 
acum. Te rog, lucrează în mine și voința și 
înfăptuirea după buna plăcere a ta, pentru 
restul vieții mele. Amin.

Dacă tocmai te-ai rugat sincer această 
rugăciune, fii sigur că Dumnezeu te-a ascultat și 
deja ți-a răspuns. Isus a spus: ” Tot ce-Mi dă Tatăl 
va ajunge la Mine şi pe cel ce vine la Mine, nu-l 
voi izgoni afară” (Ioan 6:37). Iar în altă parte citim:

Dar tuturor celor ce L-au primit, adică 
celor ce cred în Numele Lui, le-a dat 
dreptul să se facă copii ai lui Dumnezeu; 
născuţi nu din sânge, nici din voia firii lor, 
nici din voia vreunui om, ci din Dumnezeu 
(Ioan 1:12-13).

Iar acum, că ai fost iertat, tot așa să ierți și tu! 
Vei fi eliberat de amărăciune. Vei fi împăcat cu aceia 
care te-au rănit. Și acolo va fi trezire spirituală 
autentică!
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O rugăminte de final... 

Prietenul meu, ți-ai dat viața Domnului? Ai tu 
siguranța că, dacă ar fi să mori chiar acum, ai 
merge direct în rai? Dacă nu, te rog oferă-mi 
oportunitatea de a-ți spune cum poți fi salvat, pe 
baza Cuvântului lui Dumnezeu.

RECUNOAȘTE-ȚI PĂCATUL

Mai întâi, trebuie să înțelegi și să recunoști că 
ești un păcătos. Biblia spune: ”Nu este niciun 
om neprihănit, niciunul măcar” (Romani 3:10). 
”Căci toți au păcătuit și sunt lipsiți de slava lui 
Dumnezeu” (Romani 3:23). Păcatul este o ofensă 
împotriva lui Dumnezeu, ofensă care atrage o 
pedeapsă severă: ”Fiindcă plata păcatului este 
moartea (separarea veșnică de dragostea și mila lui 
Dumnezeu), dar darul fără plată al lui Dumnezeu 
este viața veșnică în Isus Hristos, Domnul nostru” 
(Romani 6:23).

RENUNȚĂ LA EFORTURILE PERSONALE

În al doilea rând, trebuie să abandonezi orice efort 
de a te salva singur. Dacă ne-am fi putut mântui 
noi înșine, moartea lui Isus nu ar fi fost necesară! 
”A fi religios” nu te poate duce în rai. Biblia spune 
că ” El ne-a mântuit nu pentru faptele făcute de 
noi în neprihănire, ci pentru îndurarea Lui (a lui 
Dumnezeu)” (Tit 3:5). Mântuirea este prin harul 
lui Dumnezeu, ”... nu prin fapte, ca să nu se laude 
nimeni” (Efeseni 2:8-9).
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RECUNOAȘTE PREȚUL PLĂTIT DE HRISTOS

În al treilea rând, trebuie să crezi că Isus Hristos, 
Fiul lui Dumnezeu, a murit pentru păcatele tale. 
”Dar Dumnezeu Își arată dragostea față de noi 
prin faptul că, pe când eram noi încă păcătoși, 
Hristos a murit pentru noi” (Romani 5:8). Aceasta 
înseamnă că El a murit în locul tău. Datoria păcatului 
tău a fost plătită de sângele lui Isus Hristos care ”ne 
curățește de orice păcat” (1 Ioan 1:7).

ACCEPTĂ-L PE HRISTOS CA MÂNTUITOR AL TĂU

În al patrulea rând, trebuie să te încrezi în Isus 
Hristos și numai în El pentru mântuirea ta. ”Crede în 
Domnul Isus și vei fi mântuit” (Faptele apostolilor 
16:31). Mântuirea este darul lui Dumnezeu pentru 
tine! ”Darul fără plată al lui Dumnezeu este viața 
veșnică în Isus Hristos, Domnul nostru” (Romani 
6:23). ”În nimeni altul nu este mântuire, căci nu 
este sub cer niciun alt Nume dat oamenilor în 
care trebuie să fim mântuiți” (Faptele apostolilor 
4:12). Roagă-te sincer această rugăciune simplă:

Dragă Doamne, știu că sunt un păcătos. Știu că 
Tu mă  iubești și vrei să mă salvezi. Știu că nu mă pot 
mântui singur. Cred că Tu ești Fiul lui Dumnezeu 
care a murit pe cruce ca să plătească pentru păcatele 
mele. Cred că Dumnezeu Te-a înviat din morți. 
Renunț acum la păcatul meu și, prin credință, Te 
primesc ca Domn și Mântuitor. Iartă-mi păcatele 
și mântuiește-mă, Doamne Isus. În Numele Tău mă 
rog, Amin.

Dacă te-ai rugat această rugăciune astăzi, te 
rugăm spune-ne și nouă, contactându-ne la adresa 
de pe spatele acestei broșuri. Apoi, caută în zona ta 
o biserică ce Îl onorează pe Hristos și care crede 
Cuvântul Bibliei. Mergi la pastorul acelei biserici 
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și spune-i ce a făcut Dumnezeu pentru tine. Se va 
bucura împreună cu tine, și noi ne vom bucura de 
asemenea!

EU-CRED 

http://romana.lwf.org/descopera-l-pe-isus/eu-cred
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D R .  A D R I A N  R O G E R S

Îndrumă-i pe oameni 
spre Scriptură 

apoi dă-te din drum.
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În lumea egocentrică de azi, afl ată în ritm alert, 

este difi cil să găsești învățătură biblică de calitate, 

cu atât mai mult învățătură care să prezinte adevăr 

profund într-un mod simplu, în așa fel încât să 

poată fi  aplicat în viața de zi cu zi. Dragostea de 

Mare Preț (Love Worth Finding) înțelege această 

luptă și caută să-i ajute pe creștini să crească în 

credință prin învățăturile neschimbătoare prezentate 

de pastorul și învățătorul Dr. Adrian Rogers.

Preocuparea noastră este aceea de a facilita 

accesul necreștinilor, precum și al creștinilor mai 

noi sau mai vechi în credință la înțelepciunea 

biblică, simplu prezentată de-a lungul vieții sale. 

În timp ce răspândim Evanghelia Domnului 

Isus, dorința noastră este aceea ca toți oamenii 

să consolideze relația lor cu Dumnezeu.
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